
Generalforsamling den 7-4-2022 

Punkt 1. 

Til dirigent blev Tommy Larsen fra Magleby vandværk valgt. 

Punkt 2. 

Vedlagt og godkendt. 

Punkt 3. 

Vedlagt og godkendt. 

Punkt 4. 

Vedlagt og godkendt. 

Punkt 5. 

2 forslag 

Punkt 2. Bestyrelsens beretning. 

Dialog i salen efter beretning: 

 

Fra salen: Hvorfor at kontingent skal stige med 300 kr. 

Bestyrelsen: Det er det vi skal betale til ØD i kontingent og vandværket har betalt 

indtil nu. 

 

Fra salen: Hvorfor var vi nød til at sælge vand til Hjertebjerg. 

Bestyrelsen: Det er fordi at Hjertebjerg leverer vand til Råbylille og i højsæsonon kan 

Hjertebjerg ikke følge med, så vi hjælper med at levere til Keldby som hører under Hjertebjerg. 

 

Fra salen: Der er en lille bemærkning på den sidste vandprøve om at Nitrit er for højt. 

Bestyrelsen: Jørgen har kontaktet kommunen og da vi skal have ordnet renvandstankene 

efter påske, så skulle vi ikke bruge penge på en prøve før tankene var ordnet. Vi har haft et kamera 

i tankene, og det viser sig, at der er 3 tanke. Ud fra det kameraet kan se, ser de fine ud og så 

er der nogle rør som skal flyttes. De skal renses for der er mange kalk af lejringer nede i dem. 

Det vil tage 3-4 dage og der får vi vand fra ØD. 

 

Fra salen: Der skal være en 25 meter sprøjtefri zone og hvorfor skal der nu kompenseres for det. 

Bestyrelsen: Kan ikke lige huske de præcise tal men det er større end det har været. 

 

Dirigent forklarer: Det er nu en radius 25 meter zone imod 10x10 m før i tiden, og det 

er fordi man er nervøs for den tragt effekt, der kan være ved en boring, når man suger, og 

det kan være forskelligt fra sted til sted. 

 



Fra salen: Hvad med boringen på Kirkemosevej. 

Bestyrelsen: Det er ikke vores, det ØD som ejer den. 

 

Fra salen: Hvad vil et afkalknings anlæg koste inde på vandværket. 

Bestyrelsen: Det er dyrt, hvis man skal lave blødt vand.  Det koster millioner, hvis der skal 

blødgøringsanlæg til alle forbrugere. 

 

Fra salen: Spule rør, hvad er det I gør der. 

Bestyrelsen: Kører ud til de sidste forbrugere og afmonterer målere, åbner for hanen og får 

spulet kalk ud af røret. 

 

Fra salen: Der er varieret tryk, kan det have noget med kalk at gøre. 

Bestyrelsen: Det kan det godt være, det kan være kalk ude ved vandmåleren. 

 

Fra salen: Der er flere som er interesseret i kalkknuser/ blødgørings anlæg, om man kunne samle 

sammen til fældes indkøb den koster ca. 10.000 kr. 

Bestyrelsen: Man kunne undersøge hvor stor interessen er, så kan vi jo finde et firma, som vil give 

et godt tilbud. Det kunne komme op på hjemmesiden. 

 

Beretning godkendt. 

 

Punkt 3. Regnskab: 

Fra salen: Omsætningen stiger, det er fordi der bliver solgt mere vand. 

Revisor: Det er faktisk noglelunde det samme som de andre år,  forskellen er over/underdækning. 

Punkt 4. Budget for året 2022: 

Fra salen: Det med bestyrelsens honorar kommer det i et punkt senere eller er det vedtaget 

Bestyrelsen: Det er vedtaget. 

Fra salen: Er det ikke noget der skal diskuteret på generalforsamlingen. Det har altid været frivilligt 

arbejde, ikke fordi jeg har noget imod det, men det skulle måske været diskuteret, og hvad er 

årsagen, til at man går fra frivillig til man skal have honorar. 

Bestyrelsen: Det vi tænker er, at skal der andre, måske yngre, ind i bestyrelsen på sigt, så skal det 

være lidt attraktivt at være i bestyrelsen og man bruger meget af sin fritid og det skal honoreres. 

Hvis der skal nye ind er 1500 kr. meget lidt at betale for et stort stykke arbejde. 

 

Fra salen: Det vil sige at I får 1500 kr. alle sammen,  og du som for-person får ikke mere. 



Bestyrelsen: Vi får set samme alle sammen og man skal være aktiv for at få de penge. 

Fra salen: Det vil sige, at der vil blive krævet mere af de andre bestyrelses medlemmer, for 

det er ikke alle der er lige aktive. 

Bestyrelsen: Ja, der kommer flere møder 

 

Fra salen: En kommentar. Kan godt se, at der kommer mere arbejde i fremtiden ved at være 

en del af vandværks bestyrelsen. Der kommer flere krav til arbejdet. Jeg har ikke noget imod 

honoraret, jeg synes bare at det skulle op som et punkt på dagsorden. Jeg synes I har nogle 

gode begrundelser til det, og jeg havde stemt ja, hvis det var på, men det er måden det kom på. 

Fra salen: Hvorfor er der så stor en forskel på de enkelte værker hvad de betaler i løn/ honorar. 

Svar fra salen: Har undersøgt det, der er ikke nogle fast procedure. Det er det enkelte vandværk, 

som beslutter hvad de vil betale. 

 

Punkt 6. Indkommende forslag: 
Bestyrelsen: Der er kommet forslag om, at der bliver sat en vandhane op ved vandværket, og det 

er en god ide, og der er blevet arbejdet på det. Kommunen vil måske betale for det. Det vil koste 

ca. 25.000 kr. at få sat en op. 

Der vil blive sat en vandmåler på, så man kan se hvor meget vand der bliver brugt. 

Forslag vedtaget. 

 

2. forslag 

Fra salen: Der er en grund ved vandværket og man kunne gøre den mere naturvenlig, det vil sige 

at skabe lidt mere liv på grunden. 

Forslaget går ud på, at vi vælger et område, evt. 1 m mod marken, hvor vi lader græsset gro og så 

vil jeg 1-2 gange om året slå græsset og evt. så nogle vilde blomster til gavn for insekter 

Kommentar: Der vokser bjørneklo på nabogrunden så man skal være ops på det. 

Forslag vedtaget 

 

Punkt 6. Valg til bestyrelse: 

Bente Petersen (modtager genvalg) 

Henning Olesen (modtager genvalg) 

Anders Toft går ud pga. fraflytning 

Bente Petersen blev genvalgt 

Henning Olesen blev genvalgt 

Charlotte Berg blev valgt ind 



Punkt 7. Valg af suppleanter: 

Ole Hansen bliver genvalgt. 

Mona Nielsen bliver genvalgt 

Punkt 8. Valg af revisor og revisorsuppleant. 

Charlotte Rasmussen blev valgt. 

Som revisorsuppleant Heidi Pedersen. Valgt. 

Punkt 9. Eventuelt: 

Fra salen: Der blev besluttet for et par år siden, at der skulle stå deadlines på forslag på hjemmesiden og 

det kom meget sent op på hjemmesiden i år 

Bestyrelsen: Det vil der blive strammet op på 

Fra salen: Sms service virker ikke så godt 

Bestyrelsen: Den ligger på den tidligere formands pc. Den kommer til at ligge på værkes pc. Der er ikke ret 

mange som har meldt sig til. 

Fra salen: Den boring på Kirkemosevej skal den til Hjertebjerg. 

Dirigent Tommy fortæller: Det var meningen at den skulle til Hjertebjerg. Det er blevet drøftet og 

der er ikke vedtaget endnu. På det tidspunkt, var det oplagt at den skulle til Hjertebjerg og 

opfattelsen var, at hvis den kom til Udby, kunne man ikke udnytte den optimalt, fordi den ledning 

fra Udby til Hjertebjerg ikke havde kapacitet nok til at vandet kunne komme videre. Da det ikke er 

afgjort endnu, kunne den lige så godt gå til Udby som Hjertebjerg. I princippet er det ligegyldigt 

hvor vandet bliver behandlet, så det kan lige så godt være i Udby som Hjertebjerg. Vi skal have 

møde i ØD inden længe, og der skal det besluttes hvad der skal ske med den boring. Hjertebjerg 

kan behandle mere vand, men der er langt fra Kirkemosevej til Hjertebjerg, og Udby er tættere på.                                       

Fra salen: I siger at den ledning der blev lagt for nogle år siden har ikke kapacitet nok 

Tommy: Det der er udfordringen er trykket, fordi det skal trykkes fra Udby til Hjertebjerg op ad 

bakke, så det er pumpe udfordringer. Det er trykket der skal justeres, og det kan klares for ikke ret 

mange penge. Ledningsnettet fejler ikke noget. En trykforøgerstation koster ca. 100.000 til 

150.000 kr.                                                                                                                                                

Referent Kim Rasmussen 

Dirigent Tommy Larsen 

 


